



Royal Military College of Canada
and University College Dublin

Conference / Conférence



Empires and War Les empires et la guerre

To be held at / se tiendra à
Newman House
University College Dublin

17-18 September 2026
les 17-18 septembre 2026

Keynote Speakers/conferenciers principaux

Jonathan Fennell (King's College London)
Yasmin Khan (University of Oxford)
Brian M. Linn (Texas A & M University)
Jane McGaughey (Concordia University)
Martin Thomas (University of Exeter)



Registration Rate/Frais d'inscription

€150 for in-person attendance (includes banquet lunches, coffee breaks / €150 comprennent le banquet, les repas de midi et les pauses café)
€25 for on-line attendance / €25 pour la participation en ligne

For more information / Pour en savoir plus : www.ucd.ie/warstudies/conferences

Collège militaire royale du Canada et University College Dublin



Royal Military College of Canada
& University College Dublin

Conference / Conference



Empires and War Les empires et la guerre

Newman House
University College Dublin
17-18 September 2026

Empires have a long association with war. Since Antiquity, wars have been fought to build empires and to destroy them, to expand them and to get out of them, to gain wealth and to consolidate power, to assert ideologies and to mete out punishments. And empires have waged war with conquered peoples in their armed forces and with imperial coalitions of the so-called willing, with allies and without them.

University College Dublin and the Royal Military College of Canada will co-host a conference to examine facets of war and empire since Antiquity. The event will convene at Newman House (St. Stephens Green), Dublin, 17-18 September 2026. Keynote speakers include Jonathan Fennell (King's College London), Martin Thomas (University of Exeter), Yasmin Khan (University of Oxford), and Brian MacAllister Linn (Texas A & M).

We invite proposals that consider imperial war in any or all of its military, political, social, intellectual, economic, gendered, diplomatic, racial, and indigenous dimensions. Preference will be given to panel proposals.

Panel proposals should consist of:

- rationale and presentation of the panel (300 words maximum)
- abstract for each paper (250 words maximum)
- short biography for each contributor and the panel chair (150 words maximum)

Individual paper proposals should consist of:

- abstract (250 words maximum)
- short biography (150 words maximum)

Deadline for submissions: 15 March 2026.

Notifications of acceptance: 10 April 2026

All submissions should be made to Professor Doug Delaney, Doug.Delaney@rmc.ca.

Space is limited to sixty (60) on-site attendees.



Royal Military College of Canada
& University College Dublin

Conference / Conference



Empires and War Les empires et la guerre

Newman House
University College Dublin
les 17 et 18 septembre 2026

Les empires sont depuis longtemps associés à la guerre. Depuis l'Antiquité, on a fait la guerre pour bâtir des empires et les détruire, pour les étendre et s'en libérer, pour s'enrichir et consolider leur pouvoir, pour imposer des idéologies et infliger des châtements. Les empires ont mené des guerres avec les peuples conquis dans leurs forces armées et avec des coalitions impériales composées de soi-disant disposés, avec alliés et sans alliés.

L'University College Dublin et le Collège militaire royal du Canada organise conjointement une conférence consacrée aux différentes facettes de la guerre et de l'empire depuis l'Antiquité. L'événement se tiendra au Newman House (St. Stephens Green), à Dublin, les 17 et 18 septembre 2026. Parmi les conférenciers principaux figurent Jonathan Fennell (King's College London), Martin Thomas (University of Exeter), Yasmin Khan (University of Oxford) et Brian MacAllister Linn (Texas A&M).

Nous invitons les propositions qui abordent la guerre impériale sous toutes ses dimensions: militaires, politiques, sociales, intellectuelles, économiques, sexospécifiques, diplomatiques, raciales et autochtones. La préférence sera donnée aux propositions pour de panel.

Les propositions de panel doivent comprendre :

- Une justification et présentation du panel (300 mots maximum)
- Un résumé de chaque communication (250 mots maximum)
- Une courte biographie de chaque intervenant et du président pour le panel (150 mots maximum)

Les propositions de communications individuelles doivent comprendre :

- Un résumé (250 mots maximum)
- Une courte biographie (150 mots maximum)

Date limite de soumission des candidatures: 15 mars 2026.

Notifications d'acceptation : 10 avril 2026. Les soumissions doivent être envoyées à Professeur Doug

Delaney, Doug.Delaney@rmc.ca.

Le nombre de places est limité à soixante (60) participants et participantes en présentiel.